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Livsmedelsstrategi för Vilhelmina kommun 

Vilhelmina kommun ombesörjer att mat tillagas och serveras skolungdomar vid våra 

skolor och äldre och personer med särskilda behov vid kommunens särskilda 

boenden och verksamheter. F n är en förhållandevis liten del av det som serveras 

klassade som kravframställda eller närodlade produkter. Efterfrågan på och önskemål 

om när- och/eller kravproducerat blir, såvitt vi förstår, allt tydligare. 

 

Kommunens ansvar för att tillgodose sådana önskemål anser vi vara ganska 

självklara. Man kan kanske tycka att det skulle vara enkelt att fatta övergripande 

beslut om att gå i den önskade riktningen, men det finns tyvärr hinder som måste 

överbryggas. Reglerna bl. a om den offentliga upphandlingen är mycket strikta och 

lämnar f n litet utrymme för att göra avsteg från dem och det innebär ofta att 

leverantörer får sökas långt från kommunen och att det också finns begränsningar i 

vilka krav som i övrigt kan eller får ställas på de anskaffningar som måste ske. 

För att bringa klarhet i vad som är önskvärt och vad som kan vara möjligt, föreslår vi 

att Vilhelmina kommun fattar beslut om att ta fram en hållbar livsmedelsstrategi som 

bygger på närodlat och ekologiskt framställda produkter. Vi anser att fullmäktige ska 

fatta beslut om att uppdra till kommunstyrelsen att ta fram en sådan strategi och att 

detta sker i nära samarbete med kommunens storkök och ansvariga tjänstepersoner 

inom området samt att elever och äldre som finns vid kommunens olika 

verksamheter ges ordentligt utrymme att lämna förslag och synpunkter i ämnet. 

Vi föreslår att denna utredning bedrivs tidsmässigt så att kommunfullmäktige kan ta 

ställning till blivande förslag senast sommaren 2019. 
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